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Protokoll styrgruppsmöte Fokus Vombsjön 

2021-12-14 
 

 

Plats: Vombverket eller digitalt via länk 

Bilagor: inga 

Start: 09:00 

Slut: 10:55 

 

 

Närvarande: 

Peter Honeth  Lunds kommun 

Lars Bäkstedt  Övedskloster 

Christian Alsterberg  Kävlingeåns vattenråd/projektledare 

Anders Eklöv  Fiskevården 

Florence Eberhardt  Kävlingeåns vattenråd 

Karolin Wennerbeck  Sydvatten 

Miroslav Han  Eslövs kommun 

Leif Nilsson   Yrkesfisket 

Alice Nicole   Länsstyrelsen Skåne 

Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 

 

 

Thomas Quist hälsar alla välkomna. Lars Bäksted, Övedskloster, väljs att jämte 

ordförande justera dagens protokoll. 

 

 

1. Projektuppdatering 

o Christian A uppdaterar deltagarna om det pågående arbetet i 

projekt Fokus genom att gå igenom arbetsplanen samt visa på 

vilka delar som är avslutade eller som kommer behöva fortsätta 

under 2022.  
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Thomas Q önskar bland annat att Rebecka S presenterar vad hon 

jobbar med samt vad hon har kommit fram till än så länge. 

 

Styrgrupp önskar också generellt sätt mer insikt i de olika 

rapporterna/projekten under arbetets gång för att det inte ska bli 

för mycket information på en gång. 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att sammanföra aktivitet 4.1.7 och 4.2.1 till fisk och 

fiskeriförvaltningsplanen, samt 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

 

2. Yrkesfiskedata 

o Christian A redogör kortfattat för innehållet i rapporten för 

yrkesfiskedata och meddelar att den just nu granskas av 

arbetsgruppen. Inhämtande av information från bl.a. tidigare 

protokoll har tagit mer tid än man initialt beräknade eftersom 

siffrorna från olika myndigheter inte stämde överens med de siffror 

som yrkesfisket rapporterat in. Av den anledningen har denna 

utredning kostat mycket mer pengar än vad som initialt var 

bestämt. Stora delar av den kostnad som nu måste godkännas har 

redan betalts av Sydvatten AB.      

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att godkänna en tilläggsbeställning på 190 000 för 

konsultkostnader gällande utredning av fångstdata 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

3. Aktivitet 8 

o Christian A demonstrerar en första version av den nya hemsidan 

som bland annat skall ta hänsyn till förslaget för aktivitet 8. Man 

konstaterar att loggan måste ses över och att de arbetsområden 

man arbetar med måste lyftas upp. Styrgruppen konstaterar också 

att det är viktigt att man kan se hur de olika momenten hänger ihop 

med varandra. Man ska också se till att länka till Sydvatten, 

vattenråden och de övriga medlemmarna i projektet. Christian A 

meddelar att arbetet kommer fortsätta under julen och att 

kontinuerliga uppdateringar kommer att ske. Den nya hemsidan 

går inte ”live” förrän samtliga är nöjda med resultatet.   
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Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

4. Fisk och fiskeriförvaltningsplan 

o Christian A presenterar de personer som har accepterat att vara 

delaktiga i arbetsgruppen för framtagande av en förvaltningsplan. 

SLU söker man fortfarande utan lyckat resultat.  

 

o En grov tidsplan presenteras. Man planerar att skicka ut 

förvaltningsplanen på remiss i augusti månad 2022 och att 

förvaltningsplanen blir färdigställd i slutet på året 2022. Christian A 

meddelar dock att detta kan ändras och kommer bero på hur hans 

nya anställning på Sydvatten utformas.  

 
 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

 

5. Gäddvåtmark  

o Christian A presenterar projektet som kommer innebära både en 

våtmark samt en översilningsyta med vegetation som kommer 

fungera som en gäddvåtmark. Eftersom gäddvåtmarken 

kombineras med en ”vanlig” våtmark för näringsreduktion kommer 

man hösten 2022 söka LONA medel för projektet. En beställning 

till Ekologigruppen har gjorts där de kommer genomföra 

inmätningar, föra dialog med markägare samt upprätta dokument 

för en anmälan om vattenverksamhet. Leif N presenterar förslaget 

i mer detalj. Lars B nämner även andra platser, exempelvis vid 

Torpsbäcken. Thomas Q påpekar att det är viktigt att 

Ekologigruppen för dialog med Övedskloster. Christian A nämner 

att det finns en sammanställning av fiskevårdande åtgärder och att 

den kommer inkorporeras i förvaltningsplanen för fisk. 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  
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6. Temadag 

o Årets temadag genomfördes den 7 december på Bjärsjölagårds 

slott där temat var Vombsjöns miljöhistoriska arkiv. Christian A 

meddelar att det var ca 80 deltagare totalt och att temadagen blev 

lyckad. Karolin W nämner att flera anställda på Vombverket hade 

uppskattat dagen och Leif N nämner det samma gällande boende 

runt sjön. Christian A lämnar förslag på nya temadagar och att man 

bör planerar för detta hösten 2022.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

7. Budgetuppföljning 

o Christian A redovisar kostnader och intäkter för projektet 2021 och 

redovisar för styrgruppen hur Sydvatten samt vattenrådet bidrar 

ekonomiskt till projektet. Christian A tycker att det bör initieras en 

diskussion kring framtida budgetarbete och hur man skall hantera 

detta. Skall Sydvatten och vattenrådet fortsätta att samarbeta kring 

kostnader eller skall vattenrådet bidra ekonomiskt till Sydvatten för 

projektet för att samla ekonomin på Sydvatten? Detta för 

diskuteras i januari enligt Thomas Q.  

o Thomas Q nämner också att vattenrådet har stått för projektledning 

under hösten vilket inte syns i budgetuppföljningen. Thomas 

påpekar också den eventuella problematiken kring att lägga 

ekonomin enbart på Sydvatten.  

o Thomas Q anser också att en budget för läggas istället för den 

driftbudget man tillämpar i dagsläget   

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

 

8. Summering av året 2021 samt hur vi skall jobba vidare med 

projektet 

o Thomas Q sammanfattar det senaste året och den turbulens det 

har varit kring provfisken etc. Mycket av detta har engagerat 

många, det har varit mkt missförstånd men projektet har också 

lyckats att leverera det mesta i utsatt tid enligt arbetsplanen. Vi bör 

i framtiden arbeta mer tillsammans när eventuella problem uppstår 

att för att undvika att dessa typer av konflikter som vi hade kring 
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provfisket i sjön. Karolin W nämner hur glädjande det är att vi också 

har lyckats engagera och anställa en student i projektet, ett 

exempel på en mycket bra lösning för att driva projektet framåt.  

o Slutligen presenterar Christian A förslag eller idéer på hur vi kan 

arbeta i framtiden med projektet. Vi kanske skall ha ett 

arbetsområde som fokuserar på forskning? Mer samarbete med 

universitet? Ska projektet arbeta ännu mer med åtgärder och skall 

vi söka egna EU medel?  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

 

9. Övrigt 

 

o Lars B föreslår att möten i framtiden hålls antingen på Raby eller på 

Övedskloster. 

o Thomas Q föreslår att Florence Eberhardt går in som biträdande 

projektledare 

o Nästa styrgruppsmöte kommer att hållas måndagen den 7 februari 

klockan 09.00 på Övedskloster 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att Florence Eberhardt blir biträdande projektledare, 

• Att styrgruppsmötet genomförs den 7 februari kl 09.00, samt 

• Att lägga övrig information till handlingarna   

 

 

 

Lund som ovan  

 

Christian Magyar Alsterberg 

Projektledare  

 

Justeras 

 

Thomas Quist   Lars Bäksted 

Ordförande styrgruppen   Övedskloster 
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Protokoll styrgruppsmöte Fokus Vombsjön 



2021-12-14 
 



 



Plats: Vombverket eller digitalt via länk 



Bilagor: inga 



Start: 09:00 



Slut: 10:55 



 



 



Närvarande: 



Peter Honeth  Lunds kommun 



Lars Bäkstedt  Övedskloster 



Christian Alsterberg  Kävlingeåns vattenråd/projektledare 



Anders Eklöv  Fiskevården 



Florence Eberhardt  Kävlingeåns vattenråd 



Karolin Wennerbeck  Sydvatten 



Miroslav Han  Eslövs kommun 



Leif Nilsson   Yrkesfisket 



Alice Nicole   Länsstyrelsen Skåne 



Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 



 



 



Thomas Quist hälsar alla välkomna. Lars Bäksted, Övedskloster, väljs att jämte 



ordförande justera dagens protokoll. 



 



 



1. Projektuppdatering 



o Christian A uppdaterar deltagarna om det pågående arbetet i 



projekt Fokus genom att gå igenom arbetsplanen samt visa på 



vilka delar som är avslutade eller som kommer behöva fortsätta 



under 2022.  
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Thomas Q önskar bland annat att Rebecka S presenterar vad hon 



jobbar med samt vad hon har kommit fram till än så länge. 



 



Styrgrupp önskar också generellt sätt mer insikt i de olika 



rapporterna/projekten under arbetets gång för att det inte ska bli 



för mycket information på en gång. 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att sammanföra aktivitet 4.1.7 och 4.2.1 till fisk och 



fiskeriförvaltningsplanen, samt 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



 



2. Yrkesfiskedata 



o Christian A redogör kortfattat för innehållet i rapporten för 



yrkesfiskedata och meddelar att den just nu granskas av 



arbetsgruppen. Inhämtande av information från bl.a. tidigare 



protokoll har tagit mer tid än man initialt beräknade eftersom 



siffrorna från olika myndigheter inte stämde överens med de siffror 



som yrkesfisket rapporterat in. Av den anledningen har denna 



utredning kostat mycket mer pengar än vad som initialt var 



bestämt. Stora delar av den kostnad som nu måste godkännas har 



redan betalts av Sydvatten AB.      



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att godkänna en tilläggsbeställning på 190 000 för 



konsultkostnader gällande utredning av fångstdata 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



3. Aktivitet 8 



o Christian A demonstrerar en första version av den nya hemsidan 



som bland annat skall ta hänsyn till förslaget för aktivitet 8. Man 



konstaterar att loggan måste ses över och att de arbetsområden 



man arbetar med måste lyftas upp. Styrgruppen konstaterar också 



att det är viktigt att man kan se hur de olika momenten hänger ihop 



med varandra. Man ska också se till att länka till Sydvatten, 



vattenråden och de övriga medlemmarna i projektet. Christian A 



meddelar att arbetet kommer fortsätta under julen och att 



kontinuerliga uppdateringar kommer att ske. Den nya hemsidan 



går inte ”live” förrän samtliga är nöjda med resultatet.   
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Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



4. Fisk och fiskeriförvaltningsplan 



o Christian A presenterar de personer som har accepterat att vara 



delaktiga i arbetsgruppen för framtagande av en förvaltningsplan. 



SLU söker man fortfarande utan lyckat resultat.  



 



o En grov tidsplan presenteras. Man planerar att skicka ut 



förvaltningsplanen på remiss i augusti månad 2022 och att 



förvaltningsplanen blir färdigställd i slutet på året 2022. Christian A 



meddelar dock att detta kan ändras och kommer bero på hur hans 



nya anställning på Sydvatten utformas.  



 
 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



 



5. Gäddvåtmark  



o Christian A presenterar projektet som kommer innebära både en 



våtmark samt en översilningsyta med vegetation som kommer 



fungera som en gäddvåtmark. Eftersom gäddvåtmarken 



kombineras med en ”vanlig” våtmark för näringsreduktion kommer 



man hösten 2022 söka LONA medel för projektet. En beställning 



till Ekologigruppen har gjorts där de kommer genomföra 



inmätningar, föra dialog med markägare samt upprätta dokument 



för en anmälan om vattenverksamhet. Leif N presenterar förslaget 



i mer detalj. Lars B nämner även andra platser, exempelvis vid 



Torpsbäcken. Thomas Q påpekar att det är viktigt att 



Ekologigruppen för dialog med Övedskloster. Christian A nämner 



att det finns en sammanställning av fiskevårdande åtgärder och att 



den kommer inkorporeras i förvaltningsplanen för fisk. 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  
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6. Temadag 



o Årets temadag genomfördes den 7 december på Bjärsjölagårds 



slott där temat var Vombsjöns miljöhistoriska arkiv. Christian A 



meddelar att det var ca 80 deltagare totalt och att temadagen blev 



lyckad. Karolin W nämner att flera anställda på Vombverket hade 



uppskattat dagen och Leif N nämner det samma gällande boende 



runt sjön. Christian A lämnar förslag på nya temadagar och att man 



bör planerar för detta hösten 2022.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



7. Budgetuppföljning 



o Christian A redovisar kostnader och intäkter för projektet 2021 och 



redovisar för styrgruppen hur Sydvatten samt vattenrådet bidrar 



ekonomiskt till projektet. Christian A tycker att det bör initieras en 



diskussion kring framtida budgetarbete och hur man skall hantera 



detta. Skall Sydvatten och vattenrådet fortsätta att samarbeta kring 



kostnader eller skall vattenrådet bidra ekonomiskt till Sydvatten för 



projektet för att samla ekonomin på Sydvatten? Detta för 



diskuteras i januari enligt Thomas Q.  



o Thomas Q nämner också att vattenrådet har stått för projektledning 



under hösten vilket inte syns i budgetuppföljningen. Thomas 



påpekar också den eventuella problematiken kring att lägga 



ekonomin enbart på Sydvatten.  



o Thomas Q anser också att en budget för läggas istället för den 



driftbudget man tillämpar i dagsläget   



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



 



8. Summering av året 2021 samt hur vi skall jobba vidare med 



projektet 



o Thomas Q sammanfattar det senaste året och den turbulens det 



har varit kring provfisken etc. Mycket av detta har engagerat 



många, det har varit mkt missförstånd men projektet har också 



lyckats att leverera det mesta i utsatt tid enligt arbetsplanen. Vi bör 



i framtiden arbeta mer tillsammans när eventuella problem uppstår 



att för att undvika att dessa typer av konflikter som vi hade kring 
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provfisket i sjön. Karolin W nämner hur glädjande det är att vi också 



har lyckats engagera och anställa en student i projektet, ett 



exempel på en mycket bra lösning för att driva projektet framåt.  



o Slutligen presenterar Christian A förslag eller idéer på hur vi kan 



arbeta i framtiden med projektet. Vi kanske skall ha ett 



arbetsområde som fokuserar på forskning? Mer samarbete med 



universitet? Ska projektet arbeta ännu mer med åtgärder och skall 



vi söka egna EU medel?  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



 



9. Övrigt 



 



o Lars B föreslår att möten i framtiden hålls antingen på Raby eller på 



Övedskloster. 



o Thomas Q föreslår att Florence Eberhardt går in som biträdande 



projektledare 



o Nästa styrgruppsmöte kommer att hållas måndagen den 7 februari 



klockan 09.00 på Övedskloster 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att Florence Eberhardt blir biträdande projektledare, 



• Att styrgruppsmötet genomförs den 7 februari kl 09.00, samt 



• Att lägga övrig information till handlingarna   



 



 



 



Lund som ovan  



 



Christian Magyar Alsterberg 



Projektledare  



 



Justeras 



 



Thomas Quist   Lars Bäksted 



Ordförande styrgruppen   Övedskloster 
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